
 

 

 

 

 

 

 
Vážení a milí příznivci konference DIGIMEDIA, 
 

když jsme před dvanácti lety uspořádali, ve spolupráci s mnohými z Vás, první ročník naší konference, dělala digitalizace 
své první krůčky. Přiznám se, že tehdy asi nikdo netušil, že její celý proces vývoje bude tak komplikovaný, komplexní 
a stále plný nových otázek i příležitostí.  
 
Na konferenci DIGIMEDIA 2017, pořádané opět s podporou České televize, se sejdeme 25. května již podvanácté. 
S podporou partnerů a hostů, například České televize, FTV Prima, TV NOVA, Českých Radiokomunikací, Českého 
rozhlasu, Českého telekomunikačního úřadu, Ministerstva průmyslu a obchodu, Ministerstva kultury ČR, společnosti 
SAMSUNG, SES ASTRA a dalších jsou připravena zajímavá témata, která vytvářejí novou podobu naší české mediální 

krajiny. Na konferenci nebudou tradičně chybět ani zahraniční hosté, se kterými budeme diskutovat problematiku 
digitalizačního procesu v evropském a světovém kontextu.  Přitažlivý formát konference, účast top mediálních manažerů 
v publiku a panelech, i mediální výstupy z konference samotné Vám tak mohou poskytnout zajímavou a efektivní 
platformu pro prezentaci Vašich názorů i komunikačních potřeb. 
 
I když se zdá, že do termínu konference nás dělí ještě hodně času, předkládáme Vám již nyní okruh témat, na která se 
s našimi hosty i partnery zaměříme především: 
DVBT-2. Digitalizace 2.0 rozděluje trh. Je přechod na nový terestrický digitální standard DVBT-2 diskriminační 

k pozemnímu vysílání? Přijdou jeho provozovatelé o zákazníky, kteří přejdou na kabel, satelit nebo internet?  Měli by 
náklady na přechod hradit mobilní operátoři, kteří dostanou uvolněné frekvence nebo stát, a z jakých prostředků? Podle 
komerčních TV by stát neměl investovat do podpory přechodu na nový terestrický digitální standard DVB-T2. Ten 
umožní vyšší kvalitu (HD) i interaktivitu vysílání, bude i dalším krokem k jeho fragmentaci. 

 Za TV pořady s atraktivním obsahem si diváci připlatí i v Česku.  Dochází k rozvoji placených služeb za 

sledování TV včetně olympiády a exkluzivních sportovních přenosů, ty zvýší příjmy z předplatného a přenosových 
poplatků. Trendem je výroba původního obsahu a jeho prodej na všech platformách podle požadavků diváků.  Na 
českém trhu nabízejí zahraniční obsah licensoři. 

 Co se vysílá v Evropě. Veřejnoprávní stanice sdružené v EBU vyklízejí pozice v oblasti vysílání sportu, nadále jsou 

silné v oblasti zpravodajství či vysílání pro děti. Zahraniční host z EBU. 

 Digitalizace rozhlasu: nechtěné dítě? Podle vládního návrhu rozvoje digitálního rozhlasového vysílání by 

k úplnému přechodu mohlo dojít někdy v roce 2025. Jeho zásady se nelíbí veřejnoprávním ani komerčním 
vysilatelům. Kdo má na přechodu zájem?     

 Od infotainmentu ke hrané tvorbě, od lineárního vysílání k VOD. Z internetu do aplikací a na TV obrazovku.  

TV content internetových televizí se od publicistiky a/nebo infotainmentu přesouvá ke hrané tvorbě a do 
kontinuálního vysílání, i kvůli získání inzerentů.  Seznam.cz, Netflix, Amazon, iTunes, Google Play se soustředí na 
nabídku streamování hraných pořadů. Jak obsah zpoplatnit (EST, TVOD, SVOD (Go), AVOD, Free TV)? Aplikace 
INIO, globální projekt TV se „2nd screen“ pro více druhů TV platforem. Jak využít Big Data pro analýzu sledovanosti 
TV šířené přes internet včetně HbbTV? 

 Kde všude sledujeme televizní vysílání? Už nejen lineárně, ale i na mobilních zařízeních (tablet, mobily), 

na počítačích a v chytrých TV. Tam je možné TV pořady i VOD přetáčet, cestovat v čase, sledovat je z pohledu 
různých kamer. Vysílatelé plánují formát vysokého rozlišení UHD. Firmy jako SES ASTRA či DOLBY vyvíjejí nové 
technologické možnosti TV zvuku, satelitního a kabelového vysílání. 

 Sociální sítě generují zpravodajské kanály na internetové TV, na YouTube funguje seriálový koncept. 

YouTubeři vstupují do profesionálního prostředí, příspěvky sítě videozpravodajů se využijí pro vytvoření nového 
webového zpravodajského videoformátu.  

 

Věříme, že některé z témat bude zajímavou příležitostí pro možnou prezentaci Vaší společnosti. Rádi s Vámi probereme 
konkrétní podobu účasti Vašeho zástupce v některém z připravovaných panelů. 
 
Více info: video sestřih z konference, fotogalerie, závěrečná zpráva, TV záznam z konference v ČT, prezentace hostů:  
http://www.acra-mk.cz/cs/digimedia-konference-o-digitalizaci-tvorbe-a-mediich/konference-digimedia-2016-v-
ceske-televizi-ohlednuti-i-pohled-do.html  
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